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4. Zienswijzen zonneweide 

Vraag aan de stuurgroep: 

Heeft de stuurgroep nog een advies aan WEN, hoe we de afhandeling van bezwaar 

procedure kunnen versnellen en hoe we verdere juridische nasleep zoveel mogelijk 

kunnen voorkomen. 

In behandeling bij gemeente, hier hebben we vanuit de provincie weinig zicht en in- 

vloed op. 

5. Ontwikkeling grote daken loopt vast 

Ook in Wijnjewoude loopt de verdere ontwikkeling van duurzame elektriciteit opwek 

vast door gebrek aan capaciteit op het net. 

Vraag aan de stuurgroep: 

Zien de leden van de stuurgroep nog kansen om voor Wijnjewoude een versnelling in 

de noodzakelijke verzwaring van het net te bevorderen? 

De netwerkbeheerder sluit aan in volgorde van binnenkomst. We zijn in overleg met 

de netwerkbeheerder om aansluitproblemen op te lossen maar dat is op korte termijn 

niet realiseerbaar. 

6. Wat verder ter tafel komt 

Ter info overige lopende zaken: 

Uit het verslag van de bestuurlijke klankbordgroep van december: Omge- 

vingstafel Groen Gas: 

Poepjes zegt toe opdracht te geven tot het opstarten van een omgevingstafel 

groengas/mestvergisting. 

WEN had zelf al een onafhankelijke deskundige ingezet, waardoor we als provincie 

geen inzet meer hebben gepleegd om een 
omgevingstafel te organiseren. 

Uit het verslag van de bestuurlijke klankbordgroep van september 2019 : 

Mevr. Poepjes zegt namens de Provincie Fryslân € 20. 000 voor procesgeld toe 

ten behoeve van de continuïteit: 

Eind maart heeft WEN een incidentele subsidieaanvraag ingediend voor € 25. 000. 

Gemeente Opsterland 
en 

Gasunie hebben ook € 25. 000 toegezegd. Planning is dat 

de aanvraag in mei ter besluitvorming aan GS wordt voorgelegd. 

Samenvatting resultaten aanvraag: 

• Bespaarprogramma met projectleiding, 20 bespaargroepen actief. 

• 
Zonopwek grote daken, 4000 panelen in voorbereiding, voortgang afhankelijk van 

ruimte 

op het net. 

• 
Definitief ontwerp, ruimtelijke inpassing, toewerken naar vergunningsaanvraag en 

voorbereiding opdracht tot bouw mono-mestvergister afgerond. 

• 
Actieve werkgroep verduurzaming huurwoningen met afgerond Plan van Aanpak en 

start 

uitvoering. 

• 
Professionele project organisatie met duidelijke structuur en beschreven bevoegd- 

heden en 

rapportage lijnen. 

• 

• 



Bijlage resultaat lobby: 

De vragen zijn gepubliceerd: 

https://www. tweedekamer. nl/kamerstukken/detail?id=2020Z04198&did=2020D12852 

Verlengen looptijd SDE-beschikkingen monomestvergisting 

De leden van de CDA-fractie lezen dat de minister opschaling van de productie van 

groen gas van belang acht en op de korte termijn de SDE als het primaire instrument 

ziet voor het stimuleren van groengasproductie. Deze leden zijn van mening dat het 

van belang is om reeds bestaande initiatieven te blijven stimuleren en er zo goed 

mogelijk voor te zorgen dat deze in ieder geval niet vastlopen. Temeer omdat de mi- 

nister terecht zelf opmerkt dat in delen van de gebouwde omgeving de overstap naar 

een CO2-vrij gas de meest kostenefficiënte manier van verduurzamen kan zijn. 

In dit kader vragen deze leden aandacht voor het project Jumpstart waarin momen- 

teel 47 beschikkingen in de uitstelfase zitten, maar die bij realisatie een CO2-reductie 

van 42. 000 ton per jaar kunnen behalen en daarnaast tevens tot een substantiële 

stikstofreductie kunnen leiden. Zij vragen in het bijzonder aandacht voor het lokale 

initiatief Wijnjewoude Energie Neutraal (WEN), waarvoor vier van deze SDE- 

beschikkingen door Jumpstart van Friesland Campina beschikbaar zijn gesteld. 

Door een uniek, maar goed reproduceerbaar, plan voor de vergisting van rundvee- 

mest van veehouders uit het eigen dorp wil Wijnjewoude volledig onafhankelijk wor- 

den van aardgas. Deze leden vragen de minister of hij de mening deelt dat projecten 

zoals WEN een belangrijke bijdrage kunnen leveren aan de ambitie uit het Klimaat- 

akkoord voor de realisatie van 70 petajoule (PJ) aan groen gas (3,6 megaton CO2- 

reductie) in 2030 en dat lokale initiatieven zoals WEN belangrijk zijn voor het draag- 

vlak voor de energietransitie. 

De leden van de CDA-fractie merken op dat de bovengenoemde beschikkingen tot 

september 2020 lopen en dat dit initiatieven zoals WEN, mede door de tijdrovende 

procedures en de huidige coronacrisis, onvoldoende tijd biedt voor projectrealisatie. 

Om projecten langer de tijd te geven voor realisatie zou een verlenging van twee jaar 

op de oorspronkelijk beschikkingen, tot september 2021, uitkomst kunnen bie- 

den. Deze leden vragen de minister welke mogelijkheden hij ziet om de looptijd van 

de SDE-beschikkingen uit het speciale luik 
voor 

monomestvergisting te verlengen 

met twee jaar tot september 2021, zodat reeds bestaande initiatieven zoals dat van 

WEN alsnog gerealiseerd kunnen worden. Zij vragen de minister daarbij de voor- en 

nadelen van het verlengen van de looptijd inzichtelijk te maken. Zij vragen de minister 

tevens, indien hij voor het verlengen van SDE-beschikkingen geen mogelijkheden 

ziet, bij het uitwerken van de alternatieve financieringsvormen die worden genoemd 

in de Routekaart Groen Gas rekening te houden met realisatie van projecten zoals 

het burgerinitiatief in Wijnjewoude en inzichtelijk te maken op welke wijze dit mogelijk 

is. 

Stukje uit nieuwsbericht NVDE: 

Matthijs Sienot (D66) en Tom van der Lee (GroenLinks) zijn het ermee eens dat de 

uitvoeringsperiode van de SDE+ verlengd moet worden. RVO liet via Twitter weten 

dat de minister werkt aan de mogelijkheid van één jaar uitstel. 


